
عشقی از سازمان بورس استعفا کرد

پیرو مذاکرات شفاهی قبلی، مجید عشقی رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار امروز استعفای کتبی 
خود را به رئیس شــورای عالی بورس تقدیم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، مجید عشــقی رئیس 
ســازمان بورس و اوراق بهادار که پیش تر بلافاصله پس از رأی اعتماد مجلس شــورای اسلامی به 
عبدالناصر همتی، به صورت شفاهی استعفای خود را به وزیر امور اقتصادی و دارایی، اعلام کرده بود، 
امروز با ارسال نامه ای به طور رسمی از سمت خود استعفا کرد.عشقی در تاریخ ۲۱ مهر ۱۴۰۰ با رأی 

اکثریت اعضای شورای عالی بورس به عنوان رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار انتخاب شده بود.
عشقی ۳۰ ماه بعد یعنی در ۲۰ فروردین ۱۴۰۳ یک بار دیگر با کسب رأی اعتماد و حمایت مجدد 
اعضای شــورای عالی بورس برای ۳۰ ماه دیگر در ســمت خود ابقاء شده بود.حال با وجود گذشت 
حدود ۵ ماه از این دوره، با توجه به تغییر دولت و انتخاب وزیر جدید اقتصاد، رئیس سازمان بورس 
برای باز گذاشــتن دســت همتی برای اعمال تغییر در ساختار مدیریت بازار سرمایه از سمت خود 

استعفا داد.

معاون وزیر صمت در گفت وگو با مهر:

تعلیق ثبت سفارش واردات خودرو 
تکذیب شد

رئیس سازمان توســعه تجارت ایران ضمن تکذیب تعلیق ثبت سفارش واردات خودرو گفت: برای 
ثبت سفارش و واردات خودرو همکاری های خوبی با بانک مرکزی داشته ایم و هیچ مشکلی در این 
خصوص وجود ندارد.مهدی ضیغمی رئیس سازمان توسعه تجارت ایران در گفت وگو با خبرنگار مهر 
در مورد اینکه گفته می شود از ابتدای سال هیچ گونه ثبت سفارشی برای واردات خودرو نداشته ایم، 
اظهار کرد: به هیچ عنوان این مســئله صحت ندارد و کذب اســت.وی در پاسخ به این سوال که در 
خبرها آمده که خودروهایی که امسال وارد کشور شدند مربوط به ثبت سفارش های پارسال است، 
تصریــح کرد: خیر؛ لزوماً این موارد به یکدیگر ارتباطی ندارند.معاون وزیر صمت افزود: نکته اول که 
باید به آن توجه کرد اینکه حجم ثبت سفارش های سال قبل خوب بوده و بر همین اساس نیز حجم 
قابل توجهی از خودروهای وارداتی ناشــی از ثبت ســفارش های پارسال است. همچنین امسال نیز 

ثبت سفارش واردات خودرو ادامه دارد و عدد خوبی هم فقط در ۶ ماهه اول سال ثبت شده است.
ضیغمی ادامه داد: در مورد نکته دوم هم که مربوط به بحث تخصیص و تأمین ارز می شود باید بگویم 
که روند مثبت بوده و با همکاری بسیار خوب بانک مرکزی فرایند تخصیص و تأمین ارز در حال انجام 
است و بانک مرکزی برای کمک به تسهیل واردات تمام روش های ممکن برای تخصیص ارز را برای 
این بخش باز گذاشــته است.رئیس سازمان توسعه تجارت ایران درباره اینکه استفاده از سپرده های 
شخصی برای واردات همه خودروها مجاز است، گفت: بله؛ استفاده از این روش برای همه خودروها 
آزاد است منتهی اولویت با خودروهای برقی و هیبریدی است.گفتنی است، طبق آمار گمرک ایران 
علاوه بر بیش از ۱۵ هزار دستگاه خودرویی که طی ۵ ماهه امسال ترخیص شده، نزدیک به ۲۰ هزار 
دستگاه خودرو هم در گمرکات موجود است.همچنین از ابتدای امسال تاکنون بالغ بر ۸۰۰ میلیون 

دلار تخصیص ارز توسط بانک مرکزی برای واردات خودرو انجام شده است.

ســخنگوی صنعت برق گفت: برای پاسخگویی به رشــد بی رویه مصرف برق باید 
سرمایه گذاری در بخش نیروگاهی و ارتقای تولید نیروگاه های موجود سرعت گیرد.

به گزارش ایســنا، مصطفی رجبی مشهدی با اشــاره به نشست اخیر وزیر نیرو با 
رئیس صندوق توســعه ملی گفت: وزیر نیرو به دنبال ایجاد جذابیت های لازم برای 
سرمایه گذاری درحوزه تولید برق است.وی با اشاره به اینکه ناترازی برق در شهریور 
ماه جاری به ۱۹هزار و ۷۰۰ مگاوات رسید، یادآور شد: ناترازی موجود بسیار زیاد و 
به اندازه مصرف برق دو تا سه کشور همسایه شمالی ایران است.سخنگوی صنعت 

برق خاطرنشان کرد: باید خود را برای پاسخگویی به مصرف برق تجهیز کنیم و در 
این خصوص سرمایه گذاری در بخش نیروگاهی و ارتقای تولید نیروگاه های موجود 
نیز باید سرعت پذیرد. مدیرعامل توانیر با تاکید براینکه برخی از نیروگاه های کشور 
بالاتر از میانگین عمر خود در حال فعالیت هستند و راندمان مناسبی ندارند، گفت 
که با همکاری صندوق توسعه ملی و برنامه وزیر نیرو برای ایجاد جذابیت های لازم 
جهت سرمایه گذاری درحوزه تولید برق، امیدواریم همکاری خوبی در این خصوص 

شکل گرفته و ناترازی کاهش یابد.

افزایش تدریجی نرخ بهره بین 
بانکی

براســاس آمار بانک مرکزی، نرخ بهره بین بانکی در پایان هفته دوم شهریور 
ماه به ۲۳.۷۱ درصد رسید.به گزارش ایسنا، داده های بانک مرکزی از آخرین 
آمار نرخ ســود بین بانکی در پایان هفته دوم شهریور ماه سال جاری، حاکی 
از افزایش ۰.۰۱ درصدی در چهارشــنبه، ۱۴ شــریورماه است.براســاس این 

آمــار، نرخ بهره بین بانکی در پایان هفته اول شــهریور مــاه )هفته قبل( به 
۲۳.۷ درصد رســیده بود که در قیاس با آمار نرخ بهر بین بانکی در هفته قبل 
از آن )۳۱ مردادماه( که به محدوده ۲۳.۶۹ درصد رســیده بود، ۰.۰۱ درصد 
افزایش داشــته است و بالاترین ســطح از نرخ بهره بین بانکی در سال جاری 
در پایان هفته گذشــته ثبت شده است.گفتنی اســت؛ نرخ بهره بین بانکی از 
تاریخ ســوم مرداد ماه به ۲۳.۶۸ رســید و در هفته های پس از آن و تا امروز 
یک روند تدریجی صعودی را طی کرده اســت و به ترتیب در نرخ های ۲۳.۵۷ 
درصــد، ۲۳.۵۹ درصــد، ۲۳.۶۱ درصد و ۲۳.۶۹ درصــد، ۲۳.۷۰ و ۲۳.۷۱ 

است. درصد رسیده 
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نشست خبری رئیس جمهوری اسلامی ایران روز دوشنبه ۲۶ شهریور برگزار می شود.به گزارش ایسنا، اولین نشست خبری رئیس جمهور مسعود پزشکیان روز دوشنبه - ۲۶ 
شــهریور  ۱۴۰۳ - با حضور رســانه های داخلی و خارجی برگزار خواهد شد.پزشکیان دهم شهریور ماه در اولین گفت وگوی تلویزیونی با مردم، به برگزاری نشست خبری 

اشاره کرد و افزود: هفته آینده قرار است نشست خبری برگزار شود

www.sobh-eqtesad.ir

نشست خبری رئیس جمهوری برگزار می شود
info@sobh-eqtesad.ir

مدیرعامل شرکت گاز استان:

میزان گاز ورودی به استان 
اردبیل به ۲۵ میلیون مترمکعب 

افزایش می یابد

ایسنا/اردبیل مدیرعامل شرکت گاز استان اردبیل گفت: با تکمیل خط دوم انتقال 
گاز، میزان گاز ورودی به استان از ۱۲ به ۲۵ میلیون متر مکعب افزایش خواهد 
یافت.میرسعید سیدمتین در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به قدمت ۴۰ ساله خط 
نخست انتقال گاز به استان اردبیل، گفت: با توجه به توسعه صنایع و گلخانه های 
استان و در حال احداث بودن حدود ۳۰ هزار واحد در نهضت ملی مسکن، 
اجرای خط دوم انتقال گاز ضروری است.وی افزود: با تکمیل خط دوم انتقال 
گاز، میزان گاز ورودی به استان از ۱۲ به ۲۵ میلیون متر مکعب افزایش خواهد 
یافت.سیدمتین با تاکید بر اینکه در شرکت گاز استان اردبیل فیش نجومی برای 
مشترکی صادر نمی شود، تصریح کرد: صرفا یک درصد از مشترکان ما بدمصرف 
هستند که طبیعتا مبلغ پرداختی آنها نسبت به مشترکان با مصرف بهینه، بالا 

خواهد بود.

نایب رئیس انجمن انبوه سازان در گفت وگو با مهر:

فرقی بین هزینه تمام شده واحد ۲۵ 
متری با واحدهای بزرگ تر نیست

نایب رئیس انجمن انبوه سازان با بیان اینکه هزینه ساخت واحدهای ۲۵ متری 
با ۱۰۰ متری فرقی ندارد، گفت: ساخت این خانه ها به بهانه ارزان تر شدن آن 
هم درزمین طرح های حمایتی مسکن یک وعده بی پایه است.ایرج رهبر نایب 
رئیس انجمن انبوه سازان تهران در گفت وگو با خبرنگار مهر در مورد اقدامات 
لازم و درست دولت چهاردهم برای ساخت وساز مسکن در کشور اظهار کرد: 
ادامه ساخت مسکن حمایتی که امروز در کشور تا حدی وجود دارد و به تصویب 
قانون رسیده، بهترین کاری است که دولت می تواند در حوزه مسکن داشته باشد. 
اما باید آن را به نحو صحیح و درستی اجرا کند. به بیان دیگر، لازم است طرح 
مسکن حمایتی »نهضت ملی مسکن« و یا قانون جهش تولید مسکن مصوب 
مجلس دوازدهم، بهترین پاسخ برای نیاز بازار است که باید به نحو درست اجرا 
شود.وی درباره ساخت خانه های ۲۵ متری و تأثیری که بر بازار مسکن خواهند 
داشت، بیان کرد: من با ساخت این خانه ها مخالف هستم و این اقدام درستی 
نیست. جامعه ما نیازی به خانه های ۲۵ متری و سوئیت تک نفره ندارد. جامعه 
امروز متشکل از زوج های جوانی است که نیاز به مسکن دارند. اگر ملزومات یک 
خانه از قبیل آشپزخانه و سرویس بهداشتی را از ۲۵ متر کم کنیم، تنها یک اتاق 
۳ در ۳ می ماند. ابعاد اتاقی که به واقع کسی در آن نمی تواند زندگی کند. به 
محض آنکه یک زوج در این خانه ساکن شود، پشیمان می شوند و به یک خانه 
بزرگ تر و احتیاج دارند. این اقدام و طرح های الکی مانند ساخت خانه های ۲۵ 
متری تنها اتلاف هزینه، انرژی و زمان است که برخی از افراد غیر کارشناس آن 
را ارائه می دهند.نایب رئیس انجمن انبوه سازان تهران در خصوص ادعای هزینه 
کمتر خانه های ۲۵ متری و قیمت پایین تر آن ها گفت: به هیچ وجه هزینه و 
قیمت این خانه ها کم تر نیست. به عنوان مثال هزینه راه پله برای واحد ۱۰۰ 
متری یا ۲۵ متری تفاوتی ندارد. همچنین، دستشویی و حمام را هم نمی توان 
نیم متری ساخت. باید استاندارد ساخت رعایت شود. دَر ورودی واحد ۱۰۰ متر 
یا ۲۵ متر تفاوتی ندارد. هر دو باید به یک اندازه و یک جنس باشد. پارکینگ 
را هم نمی توان برای این واحدها حذف کرد و باید طبق اندازه استاندارد، برای 
همه واحدها ساخت. همه این هزینه ها عامل افزایش هزینه مشاعات می شود و 
در نتیجه هزینه را بالا می برد.وی ادامه داد: به بیان کلی، هزینه ساخت واحدهای 
۲۵ متری تفاوتی با هزینه های واحدهای ۱۰۰ متری ندارد. اختلاف قیمت به 
آن به متراژ زمینی که هر واحد به خود اختصاص می دهد بر می گردد. واحدهای 
بزرگ تر به دلیل آنکه زمین بیشتر به خود اختصاص داده اند، گران تر هستند. 
بنابراین ساخت واحد ۲۵ متری در مناطقی که زمین آن قیمتی نیست و یا آن 

زمین را دولت می دهد، عجیب است.

رئیس سابق سازمان برنامه و بودجه:

وام های کلانِ کارمندانِ بورس 
و بانک، مصداق تعارض منافع 

است

رئیس ســابق ســازمان برنامه و بودجه در واکنش به دریافت تســهیلات 
قرض الحســنه کلان توســط کارمندان نهادهای مالی و پولی تاکید کرد،  
این روند مصداق کامل تعارض منافع اســت.به گــزارش خبرگزاری مهر، 
داود منظور رئیس پیشین سازمان برنامه و بودجه در صفحه شخصی خود 
در فضای مجازی نوشــت: »دریافت هرگونه تسهیلات قرض الحسنه کلان 
توســط کارکنان و مدیران نهادهای پولی و مالــی، مصداق کامل تعارض 
منافع اســت، اعلام کرد، این روند مســتلزم ضابطه گــذاری و نظارت از 
سوی نهادهای تنظیم گر مستقل است.بهتر است جبران خدمات کارکنان 
نهادهــای مالی به صورت شــفاف و نقدی انجام شــود.«کارمندان برخی 
بانک ها هر ســال وام قرض الحسنه تجدید شونده می گیرندمنظور در پیام 
دیگری هم نوشــته اســت: »کارکنان برخی از بانک ها به میزانی که افراد 
مورد اشــاره )سازمان بورس( تســهیلات دریافت کرده اند، همه ساله وام 
قرض الحســنه تجدید شــونده دریافت می کنند.یعنی در پایان هر ســال 
اقساط پرداختی در طول سال همراه با افزایش سالانه سقف وام، به آن ها 

مسترد می شود!«

گزیده خبر

پزشکیان: توسعه تهران با بی آبی موجود، وقت تلف کردن است

در هفته اخیر بازار سکه و طلا

چرا قیمت ها در یک بازار 
نیمه تعطیل صعودی شد؟

فروش فوری اعتباری کامیونت نیسان 
تک سوز

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران ضمن اشاره به روند صعودی بهای طلا و جواهر در مجموع 
یک هفته اخیر بازار آن هم در شرایطی که بازار نیمه تعطیل بود، علت این موضوع )افزایش 
قیمت ها( را نوسانات افزایشی بهای طلا در بازارهای جهانی و نوسان نرخ ارز در بازار داخل 
دانست.نادر بذرافشان در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با وضعیت یک هفته اخیر بازار سکه و 
طلا اظهار کرد: در هفته ای که گذشت در بازارهای جهانی شاهد نوسانات افزایشی و کاهشی 

بسیاری در مورد قیمت اونس جهانی طلا بودیم؛ ....

کسری ۳.۶ میلیارد دلاری بودجه 
روسیه

صادرات ماشین آلات پخت نان به ۴۷ 
کشور با قابلیت کاهش مصرف انرژی

دوری دولت جدید از یک غفلت 
چندین ساله
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گزیده خبر

عراقچی با انتشار پیامی تاکید کرد؛

صلح، امنیت و ثبات منطقه ای یکی 
از استوانه های امنیت ملی ایران

عباس عراقچی نوشــت: صلح، امنیت و ثبات منطقه ای تنها یک اولویت نیست، بلکه 
یکی از اســتوانه های امنیت ملی ما است. به گزارش خبرگزاری مهر، عباس عراقچی 
وزیر امور خارجه کشــورمان با انتشار پیامی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: صلح، 
امنیت و ثبات منطقه ای تنها یک اولویت نیست، بلکه یکی از استوانه های امنیت ملی 
ما است. هر تهدیدی علیه تمامیت ارضی همسایگان ما، یا ترسیم دوباره مرزها، چه در 
شمال باشــد، چه در جنوب، چه در شرق و چه در غرب، کاملًا غیرقابل قبول است و 

برای ایران خط قرمز به شمار می رود.

گفتگوی تلفنی وزرای امور خارجه 
ایران و صربستان

وزیر امور خارجه صربســتان در تماس تلفنی با سید عباس عراقچی انتخاب ایشان به 
عنوان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران را تبریک گفت.به گزارش خبرگزاری 
مهر، مارکو جوریچ وزیر امور خارجه صربستان در تماس تلفنی با سید عباس عراقچی 
انتخاب ایشــان به عنوان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران را تبریک گفت و 
اظهار امیدواری نمود در دوره دولت جدید، روابط دوســتانه دو کشــور بیش از پیش 
گسترش یابد.مارکو جوریچ نسبت به افزایش همکاری های اقتصادی بین دو کشور ابراز 
علاقه کرد و از بخش های اقتصادی کشــورمان برای حضور فعال در اکسپوی ۲۰۲۷ 
بلگراد دعوت نمود.وزیر خارجه صربســتان همچنین حمایت جمهوری اسلامی ایران 
از یکپارچگی سرزمینی صربستان را ارزشمند و شایسته قدردانی دانست.عراقچی نیز 
ضمن تشــکر از همتای صربستانی، حفظ و تقویت روابط دوستانه با کشور صربستان 
و تحکیــم ثبات در بالکان را از جمله رویکردهای سیاســت خارجی دولت چهاردهم 
برشمرد و بر موضع جمهوری اسلامی ایران مبنی بر حمایت از یکپارچگی سرزمینی 
صربســتان و مخالفت اصولی با تغییرات مرزی و ژئوپلتیکی در مناطق مختلف تاکید 
کرد.وزیر امور خارجه کشــورمان بکارگیری همه ســازوکارهای موجود برای توسعه 
مناسبات دو کشور بویژه در عرصه اقتصادی و تجاری را لازم برشمرد.طرفین همچنین 

توافق کردند رایزنی ها میان دو کشور در سطوح مختلف تداوم یابد.

پل جدید آلاوردی با حضور سفیر 
ایران در ارمنستان افتتاح شد

پل جدید در آلاوردی با حضور ســفیر جمهوری اســلامی ایران و وزیر زیرســاخت 
ارمنســتان افتتاح شد.به گزارش خبرگزاری مهر، پل جدید آلاوردی با حضور مهدی 
سبحانی، سفیر فوق العاده و تام الاختیار جمهوری اسلامی ایران، گنل سانوسیان، وزیر 
زیرساخت و مدیریت منطقه ای جمهوری ارمنستان و جمعی از مقامات محلی و مردم 
منطقه روز جمعه ۱۶ شهریور ۱۴۰۳ )۶ سپتامبر ۲۰۲۴( به بهره برداری رسید.این پل 
که بر اثر سیل تخریب شــده بود توسط یک شرکت ایرانی در مدت کوتاهی ساخته 
و نصب و امروز به طور رســمی افتتاح شد.مهدی سبحانی سفیر کشورمان در حاشیه 
افتتاح این پل در پاسخ به سوالی مبنی بر رفع انسداد مرزها گفت: موضع ما در ارتباط 
با رفع انسداد کاملًا مشخص است، مخالف رفع انسداد نیستیم، اما تمام رفع انسدادها 
باید تحت حاکمیت ملی و ســرزمینی ارمنستان باشد.وی افزود: خواب ها و رویاها در 

ارتباط با موضوعاتی مانند حتی زنگزور هیچ وقت تعبیر نخواهد شد.
این دیپلمات کشــورمان همچنین درباره نماینده ای از کشور ثالث برای کنترل روند 
این مساله نیز اظهار کرد: این موضوع را دولت ارمنستان به طور مشخص اعلام کرده 
اســت. ما طرفدار این هستیم که تمام کنترل ها و نظارت ها توسط دولت ارمنستان و 
حاکمیت این کشور باشد.سبحانی خاطرنشان کرد: اکنون قرن ۱۹ نیست، ما در قرن 

۲۱ هستیم، کشورها استقلال و حاکمیت دارند و این حاکمیت را اعمال می کنند.

سرلشکر سلامی:

تمام تجهیزات و توان سپاه برای 
پیشبرد اهداف، در خدمت دولت است

فرمانده کل ســپاه گفت: تمامی امکانات و تجهیزات سپاه برای پیش برد اهداف دولت در 
خدمت است و ما به هیچ چیزی جز موفقیت دولت فکر نمی کنیم.به گزارش خبرنگار مهر، 
سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه در نشست رئیس جمهور با فرماندهان قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا طی ســخنانی با اشاره به مسائل و مشکلاتی که در دوران کرونا و 
همزمانی آن با افزایش تحریم ها برای کشور ایجاد شده بود گفت: در خصوص تحریم ها که 
آقای رییس جمهور اشاره ای داشتند باید بگویم ما دوران دشواری را پشت سر گذاشتیم، از 
یک طرف تحریم ها و مشکلات کرونا بود و از طرفی ترامپ بود که او دست کمی از کرونا 
نداشت.۱۲ کشتی رژیم صهیونیســتی را زدیم وی ادامه داد: در آن زمان در دریای سرخ 
و دریای مدیترانه ۱۴ کشــتی ما را زدند که نفت ما صادر نشــود، در اوایل متوجه نبودیم 
که چه کســی کشتی های ما را هدف قرار می دهد اما بعد از مدتی متوجه شدیم که رژیم 
صهیونیستی است، رژیم صهیونیســتی این اقدام را خیلی مرموزانه و مبهم انجام داد، بر 
همین اساس ۱۲ کشــتی آنها را زدیم. بعد از زدن پنجمین کشتی دست صهیونیست ها 

بالا رفت و گفتن ما نبرد کشتی ها را متوقف می کنیم. خطوط کشتیرانی را امن کردیم
فرمانده کل سپاه در بخش دیگری از سخنان خود به انهدام پهپاد آمریکا بر فراز آب های 
خلیج فارس اشــاره کرد، افزود: در بحران شــدیدی بودیم، سردار سلیمانی را ترور کرده 
بودند، هواپیمای اوکراینی ســقوط کرده بود، کرونا قالب شده بود، تحریم اقتصادی را در 
حداکثر درجه ممکن اعمال می کردند و تلاش می کردند ما را در انزوای کامل قرار دهند، 
ما به عنوان سپاه پاسداران باید یک عملیات بازدارنده و سد ممانعت ایجاد می کردیم؛ در 
نبردهای دریایی با اقدام متقابل در برابر صهیونیســت ها و توقیف کشــتی کشورهای که 
کشــتی های ما را توقیف کرده بودند، خطوط کشتیرانی را امن کردیم، بعد از آن بود که 
تحریم به لحاظ اجرا شکســته شد، مردم را در کرونا مدیریت کردیم و واکسن ساختیم و 
تمام ظرفیت ها را در اختیار درمان قرار دادیم.تمامی مسیرهایی که دشمن به روی ما باز 
کرده بود را بســتیم سرلشکر ســلامی افزود: بر همین اساس بود که برای مدیریت کرونا 
نهضت مومنانه و طرح شهید سلیمانی را راه اندازی کردیم و به اذن اللهی توانستیم تمامی 
مســیرهایی که دشــمن به روی ما باز کرده بود را ببندیم و امروز کشتی رانی در تمامی 
خطوط با پرچم جمهوری اسلامی انجام می شود و کشتی ها با امنیت کامل عبور می کنند.

فرمانده کل ســپاه گفت: هیچیک از ۳۸۰ طرح عظیم ملی که امروز در دست اجرا است، 
حتی چرخ هایش کُند نشــده اســت، از بیرون هم پدیده تکفیر را مهــار می کردیم؛ اگر 
تروریســم امتداد پیدا می کرد، نقطه مرکزی آن ایران بود. موفق شــدیم تمام مسیرهایی 
که دشمن باز کرده بود، ببندیم. امروز امن ترین خطوط کشتیرانی متعلق به کشتی هایی 
اســت که پرچم ایران روی آن نصب شده باشد.تمام تجهیزات و توان سپاه برای پیشبرد 
اهداف، در خدمت دولت است وی با اعلام آمادگی برای کمک به دولت تصریح کرد: تمامی 
امکانات و تجهیزات سپاه برای پیش برد اهدافت دولت در خدمت است و ما به هیچ چیزی 
جز موفقیت دولت شما فکر نمی کنیم و فارق از هر گرایش سیاسی در خدمت دولت برای 
پیش برد اهداف هستیم.فرمانده کل سپاه در پایان با تشکر از بازدید رییس جمهور از قرار 
گاه سازندگی خاتم الانبیا گفت: از اینکه در روزهای ابتدای دولت در جمع ما حاضر شدید 

متشکرم، دیدن ظرفت های سپاه از نزدیک می تواند موجب امید شود

رئیس جمهور ایران در جریان ســفر خود به کازان برای شرکت در نشست بریکس با همتای 
روس خود دیدار خواهد کرد.به گزارش ایسنا، »کاظم جلالی«، سفیر جمهوری اسلامی ایران 
در مســکو به خبرگزاری تاس اعلام کرد »مسعود پزشکیان«، رئیس جمهور جدید ایران قرار 
اســت در ماه اکتبر برای شرکت در نشست کشورهای عضو بریکس به کازان سفر کند. وی 
در جریان این ســفر با »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه دیدار خواهد کردسفیر ایران 
در پاســخ به ســوالی در این خصوص گفت: بله، فکر می کنم او در اجلاس بریکس در کازان 
شرکت کند و اکنون در حال آماده شدن برای این سفر هستیم تا برای روابط دوجانبه میان 
تهران و مسکو مفید و موفق باشد.وی ادامه داد: در مورد روابط دوجانبه، دیدار با آقای پوتین، 
رئیس جمهور روسیه و همچنین دیدارهای دوجانبه با دیگر مقامات این کشور، با جامعه ایرانی 
و ســخنرانی در اجلاس برنامه ریزی شده است.بنابر گزارش تاس، از ۱ ژانویه ۲۰۲۴، ریاست 
بریکس به روســیه واگذار شد. این ریاست تا پایان سال ادامه خواهد داشت و شامل بیش از 
۲۰۰ رویداد است که دارای طیف گسترده ای از موضوعات هستند. رویداد اصلی در این یک 
ســال، اجلاس ســران بریکس در روزهای ۲۲ تا ۲۴ اکتبر ۲۰۲۴ در کازان، شهری واقع در 
جنوب غرب روسیه خواهد بود. ایران به طور رسمی در اول ژانویه ۲۰۲۴ به بریکس پیوست.

جلالــی همچنین گفت توافق همکاری جامع میان ایران و روســیه نیز احتمالا در حاشــیه 
نشست بریکس در اکتبر یا در جریان دیداری دیگر میان روسای جمهور ۲ کشور، زمانی که 
این سند تکمیل می شود، امضا خواهد شد.دیپلمات ایرانی در پاسخ به این شوال که »آیا توافق 
جامع ایران و روســیه در کازان امضا می شود یا نه؟« تصریح کرد: ما با همکاران روسی خود 
در این مورد صحبت کرده ایم. ایده اول در واقع این گونه است. »زیرا این نشست یک رویداد 
بزرگ است. در حال حاضر روی این موضوع کار می شود، ۲ گزینه در حال بررسی است، اما 
هنوز تصمیمی گرفته نشــده اســت. اولین گزینه امضای سند در حاشیه اجلاس در کازان و 
گزینه دوم در یک دیدار جداگانه اســت.او افزود: رهبران بسیاری از کشورها دعوت شده اند. 
علاوه براین، رئیس جمهور روسیه میزبان خواهد بود و برای مسعود پزشکیان، این اولین سفر 
وی به فدراســیون روســیه خواهد بود. همچنین می توانیم امضای این ســند را به نشستی 
جداگانه در تهران یا مسکو موکول کنیم.سفیر جمهوری اسلامی ایران همچنین خاطر نشان 
کرد روند توسعه یک توافق نامه بزرگ بین کشورها تکمیل شده است. ما در واقع آن را نهایی 

کرده ایم، مراحل داخلی در حال انجام است و سند در حال آماده سازی برای امضا است.

ایروانی گفت: به عنوان قربانی بزرگ سلاح های شیمیایی، جمهوری اسلامی ایران قویاً استفاده 
از سلاح های شیمیایی را توســط هرکس، در هرکجا و تحت هر شرایطی محکوم می کند.به 
گزارش خبرگزاری مهر، ســفیر و نماینده دائم جمهوری اســلامی ایران با موضوع »وضعیت 
خاورمیانه؛ )سوریه – سلاح های شیمیایی(« ضمن تاکید بر محکومیت استفاده از سلاح های 
شیمیایی سخنان خود را بیان نمود.متن سخنان ایروانی به شرح زیر است: بسم الله الرحمن 
الرحیم آقای رئیس، ودر آغاز، مایلم به اســلوونی بابت تصدی ریاست شورای امنیت در این 
ماه تبریک عرض کنم. همچنین، از سیرالئون به خاطر پایان موفقیت آمیز ریاست خود در ماه 
اوت قدردانی می کنیم. حضور آقای اده دجی ابِو، مدیر و معاون نماینده عالی سازمان ملل در 
امور خلع سلاح، در جلسه امروز را نیز خیرمقدم می گوئیم.آقای رئیس،جمهوری عربی سوریه، 
به عنوان یکی از اعضای متعهد به کنوانسیونسلاح های شیمیایی )CWC(، همچنان به تعهدات 
خود ذیل این کنوانسیون پایبند بوده و همکاری نزدیکی با سازمان منع سلاح های شیمیایی 
)OPCW( دارد. ما اهمیت حیاتی تلاش های دولت ســوریه در اجرای تعهدات خود تحت این 
کنوانسیون را به رسمیت می شناسیم.از ارائه گزارش های ماهانه سوریه استقبال می کنیم که 
آخرین آن، گزارش شــماره ۱۲۹، فعالیت های مربوطه در قلمرو جمهوری عربی سوریه طی 
سه ماه گذشته را پوشش می دهد. ما با نظر مثبت به ادامه همکاری سوریه و تسهیل برگزاری 
دور بیست و هفتم مشــاوره ها بین تیم ارزیابی اعلامیه )DAT( و مرجع ملی سوریه در دوره 
زمانی ۲۱ تا ۳۰ می ۲۰۲۴ نگاه می کنیم.مرجع ملی ســوریه از برگزاری دور بیست و هشتم 
مشــاوره ها میان کارشناسان مرجع ملی ســوریه و تیم ارزیابی اعلامیه بعد از ۱۰ سپتامبر، 
مطابق با تاریخ هایی که برای هر دو طرف مناســب باشد، استقبال کرده است.بدین ترتیب، 
مرجع ملی سوریه با تمدید توافق سه جانبه بین جمهوری عربی سوریه، دبیرخانه فنی سازمان 
منع سلاح های شیمیایی )OPCW(، و دفتر خدمات پروژه های سازمان ملل متحد برای شش 

ماه دیگر به منظور تسهیل وظایف و فعالیت های OPCW در سوریه موافقت کرده است.
آقای رئیس،ما نیز بر این باوریم که ســازمان منع ســلاح های شیمیایی)OPCW( باید بتواند 
وظایف خود را به صورت بی طرفانه، حرفه ای و عینی انجام دهد تا حقایق را مشخص کرده و 
نتیجه گیری های مبتنی بر شواهد ارائه دهد. این امر به نفع کنوانسیون، سازمان منع سلاح های 
شیمیایی، حاکمیت قانون و حفظ صلح و امنیت بین المللی است. جمهوری اسلامی ایران بار 

دیگر حمایت کامل خود را از کنوانسیون سلاح های شیمیایی و تقویت اقتدار آن اعلام کرده 
و خواستار اجرای کامل، مؤثر و بدون تبعیض کنوانسیون است.آقای رئیس،متأسفانه، آنچه در 
سال های اخیر در این شورا و در سازمان منع سلاح های شیمیایی مشاهده شده، سوءاستفاده 
سیستماتیک برخی از کشورهای عضو از فرآیندهای این نهادها برای پیشبرد اهداف سیاسی 
خود به هر قیمتی است. با استناد به مجموعه ای از ادعاهای بی اساس، آن ها از این نهادها علیه 
دولت سوریه استفاده می کنند و پیشــرفت هایی را که این کشور در اجرای تعهدات خود به 
دست آورده است، نادیده می گیرند.ما با نگرانی مشترک این موضوع را می بینیم که اظهارات 
مکرر در جلسات امروز بر ناکارآمدی برگزاری نشست های شورا در این زمینه تأکید دارد، چرا 
که فقدان پیشــرفت اساسی یا تحولات مهم مشــهود است.این روند که اقتدار کنوانسیون را 
تضعیف کرده و اعتبار OPCW را به خطر انداخته، باید متوقف شود.در این راستا، به نامه مورخ 
۱۸ ژوئیه ۲۰۲۴ از گروه برلین ۲۱، که شــامل کارشناســان سازمان ملل و دانشگاهی است، 
اشــاره می کنیم. این نامه به تمامی کشورهای عضو کنوانسیون سلاح های شیمیایی،شورای 
امنیت و دبیرکل ســازمان ملل ارسال شده است و شواهد بیشتری از نارسایی های جدی در 
دبیرخانه فنی OPCW ارائه می دهد و به خطرات سیاســی شدن این سازمان تأکید دارد. ما 
از ادامه گفت وگوی ســازنده بین ســوریه و OPCW برای رسیدگی به مسائل باقی مانده و به 
نتیجه رساندن این پرونده حمایت می کنیم.این رویکرد برای تضمین شفافیت، پاسخگویی و 
حل وفصل رضایت بخش تمامی مسائل معوقه حیاتی است. جمهوری اسلامی ایران، به عنوان 
عضوی فعال در OPCW، بر اهمیت اساســی تضمین کار مســتقل، بی طرفانه و حرفه ای این 
ســازمان تأکید می کند. این امر به ویژه در رابطه با مســائل مربوط به اجرای تعهدات توسط 
کشورهای عضو، از جمله جمهوری عربی سوریه، از اهمیت بسیاری برخوردار است. در پایان، 
به عنوان قربانی بزرگ سلاح های شیمیایی، جمهوری اسلامی ایران قویاً استفاده از سلاح های 
شــیمیایی را توســط هرکس، در هرکجا و تحت هر شرایطی محکوم می کند. هرگونه تلاش 
باید به کار گرفته شود تا از استفاده مجدد از این سلاح های وحشتناک جلوگیری شود. ایران 
نگرانی عمیقی نســبت به تهدید گروه های تروریســتی در دستیابی به سلاح های شیمیایی 
دارد و بر لزوم همکاری بین المللی قوی تر برای مقابله با این خطر برای صلح و امنیت جهانی 

تأکید می نماید.

رئیس جمهور گفت: توسعه تهران با بی آبی که وجود دارد، هر کاری کنیم بیخود داریم وقت 
تلف می کنیم.به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان صبح امروز - ۱۷ شهریور ماه - در بازدید از 
فعالیت های زیربنایی و زیرســاختی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( بیان کرد: ما هم جزو 
شــما بوده و هم بسیجی بوده، هســتیم و خواهیم بود. این نگاه بسیجی به معنای واقعی می 
تواند مملکت را نجات دهد.وی ادامه داد: ان شاءالله دست به دست هم داده و کاری کنیم که 
مردم ما به شــما، ما و نســلی که رفتند و جان دادند و زندگی خود را گذاشتند تا استقلال و 
آزادی را برای ما بیاورند، افتخار کنند. ما هر کاری از دستمان بر بیاید در خدمت شما هستیم.

رئیس جمهور گفت: باید جلســه ای با بچه های بســیج برای ساختن یکسری مدارس برگزار 
کنیم. ما تجربه موفقی برای ســاخت خانه های بهداشت به شکل بسیجی در تبریز داریم. در 
عرض شش ماه بالغ بر ۶۰۰ خانه بهداشت را با همین شیوه ساختیم. ما فقط مصالح می دادیم 
ولی مردم کمک می کردند. بچه ها کار می کردند. مهندســان داوطلبانه کار می کردند. بنده 
تصور  می کنم اگر جلسه ای برگزار کنیم می توانیم تمام مشکل مدارس را در مناطق محروم 
برطــرف کنیم. مصالح را دولت می دهد و کار و فعالیت را به مردم می ســپاریم. می توان از 
ظرفیت دانشــجوها برای کشیدن نقشه اســتفاده کرد. بنده تصور می کنم که راحت با کمک 
همان مناطقی که به مدرســه نیاز دارند، می توانیم کل مشــکلات کمبود مدارس را یکساله 
با نگاه بســیجی بســازیم.رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش، بیان کرد: در برخی از 
جاها کارخانه هایی احداث شــده که توجیه اقتصادی ندارد. ولی اگر ما برویم به منطقه ای و 
مردم ببینند خدمات و امکانات و کار در منطقه هست، سرمایه گذار و افراد نیز به این منطقه 
خواهند آمد، تهران نیز از این وضعیت خارج می شــود. بنده فکر می کنم با ادامه روند فعلی 
حل مشکل تهران غیر قابل حل است. توسعه تهران با بی آبی که وجود دارد، هر کاری کنیم 

بیخود داریم وقت تلف می کنیم.

سخنگوی دولت از تاکید رئیس جمهوری بر استفاده از ظرفیت های زنان و جوانان و اقوام و جلوگیری از هرگونه فشار برای 
انتصاب های مبتنی بر روابط ســببی و نســبی خبر داد.به گزارش ایسنا، فاطمه مهاجرانی در حساب کاربری خود در شبکه 
اجتماعی ایکس با اســتفاده از هشتگ »توزیع عادلانه فرصت ها« نوشــت:» در گفتگویی که با رئیس جمهور درباره انتصاب  
مدیران داشــتم، ایشان تأکید کردند انتصاب ها باید بر مبنای شایستگی باشد و از ظرفیت های زنان، جوانان و اقوام استفاده 

شود و از هرگونه فشار برای انتصاب های مبتنی بر روابط سببی و نسبی جلوگیری شود.«

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه سیاست های راهبردی جمهوری اسلامی ایران درباره مرزها، ثابت و مبتنی بر منافع ملی 
است، گفت: توصیه ام به روسیه و آذربایجان، احترام به مرزهاست.به گزارش خبرگزاری مهر، علی نیکزاد نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 
در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »سیاست های راهبردی جمهوری اسلامی ایران درباره مرزها، همسایگان و کریدورها 
ثابت و مبتنی بر منافع ملی است. همانطور که در آخرین اجلاس مجالس در باکو نیز تاکید کرده بودم، ما تغییر در مرزها را نمی پذیریم. 

توصیه ام به روسیه و آذربایجان، احترام به مرزهاست.«
در طی روزهای اخیر برخی از مقامات روسیه بر گشایش کریدور زنگزور و همراهی با آذربایجان و ترکیه در این زمینه تاکید کرده بودند که 
این موضوع با واکنش جمهوری اسلامی ایران روبرو شد، چنانکه چند روز پیش نیز مدیر کل اوراسیای وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران 

در دیدار با سفیر روسیه در تهران بر مخالفت تهران در ایجاد هرگونه تغییر ژئوپلیتیک در منطقه قفقاز تاکید کرده بود.

مهاجرانی خبر داد

تاکید پزشکیان بر جلوگیری از انتصابات 
مبتنی بر روابط سببی و نسبی

نیکزاد:

تغییر در مرزها را نمی پذیریم

سفیر ایران: پزشکیان در حاشیه نشست بریکس با پوتین دیدار می کند

پزشکیان: توسعه تهران با بی آبی موجود، وقت تلف کردن است

ایران قویا استفاده از سلاح های شیمیایی را محکوم می کندایروانی:
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گزیده خبر دوری دولت جدید از یک غفلت چندین ساله
علی رغم ظرفیت و پتانســیل بــالای ایران در حــوزه انرژی های 
تجدیدپذیر اما این انــرژی آنطور که باید مورد توچه قرار نگرفته و 
یک غفلت بزرگ در این صنعت شکل گرفته است، موضوعی که گویا 
قرار است در دولت چهاردهم تغییر کند و اقبال به این صنعت بیشتر 
شود.به گزارش ایسنا، سهم انرژی های تجدیدپذیر در تولید برق ایران 
نســبتاً پایین بوده به طوری که تنها کمتر از ۱۰ درصد از کل تولید 
برق کشــور را تشکیل می دهد. این در حالی است که کشورهایی با 
پتانسیل کمتر از ایران، سهم بسیار بالاتری از انرژی های تجدیدپذیر را 
در سبد انرژی خود دارند. در حال حاضر ظرفیت منصوبه انرژی های 
تجدیدپذیر کشــور ۱۱۶۳ مگاوات است که بر اساس برنامه ریزی ها 
و تکالیف قانونی این رقم را باید به ۱۲ هزار مگاوات برسد.توســعه 
انرژی خورشیدی در ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی مناسب، تابش 
خورشــیدی بالا، و پتانسیل های فراوان این منبع انرژی، از آینده ای 
امیدوارکننده برخوردار است. ایران با داشتن بیش از ۳۰۰ روز آفتابی 
در سال و متوســط تابش سالانه بین ۴.۵ تا ۵.۵ کیلووات ساعت بر 
مترمربع در اکثر نقاط کشور، یکی از بهترین مکان ها در جهان برای 
تولید انرژی خورشــیدی اســت. این موضوع پتانسیل تولید انرژی 
خورشیدی در مقیاس بزرگ را فراهم می کند. همچنین  هزینه های 
تولید برق از انرژی خورشیدی در دهه های اخیر به طور قابل توجهی 
کاهش یافته است. با توجه به کاهش هزینه تجهیزات و فناوری های 
مربوط به سلول های خورشــیدی، احداث نیروگاه های خورشیدی 
نســبت به گذشته اقتصادی تر شده و این روند همچنان ادامه دارد.

وابستگی بیش از حد به منابع فسیلی و نیاز به کاهش انتشار گازهای 
گلخانه ای، ایران را به ســمت تنوع بخشی به سبد انرژی خود سوق 
داده است. انرژی خورشیدی به عنوان یک منبع انرژی پاک و پایدار، 
می تواند به این تنوع بخشــی کمک کند.کشورهای همسایه ایران، 
به ویژه کشورهای حاشیه خلیج فارس و عراق، بازارهای بالقوه ای برای 
صادرات برق خورشــیدی هستند. با ایجاد زیرساخت های مناسب، 
ایران می تواند به یک صادرکننده برق خورشیدی در منطقه تبدیل 
شود که این موضوع به توسعه این صنعت کمک می کند.   علاوه بر این 
در سال های اخیر، دولت ایران اقدامات و برنامه هایی را برای تشویق 
سرمایه گذاری در انرژی های تجدیدپذیر، به ویژه انرژی خورشیدی، 

 Feed-in( آغاز کرده است. این حمایت ها شامل تعرفه های تشویقی
Tariffs( و تسهیلات مالی برای پروژه های تجدیدپذیر می شود.موانع 
توسعه تجدیدپذیرها چیست؟از جمله چالش های پیش رو می توان به 
مشکلات تأمین مالی،  زیرساخت های ناکافی، رقابت با منابع فسیلی 
و نیاز به قوانین پایدار و شــفاف اشاره کرد، باوجود کاهش هزینه ها، 
پروژه های بزرگ خورشــیدی همچنان نیاز به سرمایه گذاری اولیه 
بالایی دارند. مشکلات مالی و تحریم های اقتصادی می تواند مانعی 
بر سر راه جذب ســرمایه گذاران خارجی و داخلی باشد. همچنین 
توسعه شبکه برق کشور و زیرساخت های لازم برای انتقال و توزیع 
برق تولیدی از منابع خورشیدی نیازمند سرمایه گذاری و برنامه ریزی 
بلندمدت است. در برخی مناطق ایران، شبکه های انتقال و توزیع برق 
برای دریافت برق تولیدی از نیروگاه های خورشیدی مناسب نیستند.

قیمت نسبتاً پایین سوخت های فسیلی در ایران باعث شده تا تولید 
برق از این منابع همچنان اقتصادی تر باشد. این امر می تواند توسعه 
انرژی خورشــیدی را با چالش مواجه کند.   قوانین و مقررات پایدار 

و شفاف برای حمایت از سرمایه گذاران و توسعه دهندگان پروژه های 
خورشــیدی حیاتی اســت. نوسانات در سیاســت گذاری ها و نبود 
شفافیت می تواند مانع از رشد پایدار این صنعت شود.پتانسیل انرژی 
بادی در ایران نیز به ویژه در مناطق کویری و مرزی کشــور )مانند 
استان های سیستان و بلوچستان، خراسان رضوی و گلستان( بسیار 
بالاســت. پروژه های بادی قابل توجهی در سال های اخیر در ایران 
راه اندازی شــده اند، اما هنوز ظرفیت نصب شده با توجه به پتانسیل 
موجود بسیار پایین است.همچنین در برخی مناطق ایران، به ویژه 
در نواحی شــمال غربی، شرایط مناسبی برای بهره برداری از انرژی 
زمین گرمایی وجود دارد. با این حال، توســعه این نوع انرژی نیز به 
دلیل نیاز به فناوری پیشرفته و هزینه های بالای اولیه، تاکنون محدود 
بوده است. علاوه بر این ایران با داشتن منابع گسترده ی زیست توده، از 
جمله پسماندهای کشاورزی، جنگل داری و شهری، ظرفیت بالقوه ای 
برای تولید انرژی از طریق بیومس دارد. این منبع انرژی تجدیدپذیر 
به ویژه در مناطق روستایی و دورافتاده می تواند نقش مهمی در تأمین 

انرژی ایفا کند.توســعه انرژی های تجدیدپذیــر در ایران با چندین 
چالش مواجه است، تاین موضوع  نیازمند سرمایه گذاری های سنگین 
است که با توجه به تحریم ها و محدودیت های اقتصادی، تأمین آن 
مشکل است. عدم وجود سیاست ها و قوانین حمایتی مستمر و قوی 
برای تشویق سرمایه گذاری در بخش انرژی های تجدیدپذیر، یکی از 
عوامل اصلی کندی توسعه این بخش بوده است. همچنین ایران به 
دلیل برخورداری از منابع عظیم نفت و گاز، همچنان به استفاده از 
این منابع ادامه می دهد و گذار به انرژی های تجدیدپذیر به آهستگی 
صورت می گیرد.باید به سراغ انرژی های تجدیدپذیر برویمالبته دولت 
چهاردهــم در ابتدای کار خود اعلام کــرده که نگاه وییه ای به این 
صنعت خواهد داشت، آنطور که محمدرضا عارف معاون اول رئیس 
جمهور گفته  استفاده از انرژی های تجدیدپذیر باید یک بحث ملی 
باشد، اما نگاه بخشــی در این حوزه به ما ضربه زد ،اکنون ما باید با 
تلاش بسیار به سمت اســتفاده از انرژی خورشیدی، بادی و سایر 
انرژی هــای تجدید پذیر مانند زمین گرمایــی برویم، البته تولید و 
اســتفاده از انرژی های کلاسیک را نیز رد نمی کنیم و باید با قدرت 
ادامه بدهیم.وی  با اشاره به برنامه هفتم توسعه گفت: در سیاست های 
کلی این بخش کاهش مصرف انرژی، کاهش شدت انرژی، افزایش 
بازدهی نیروگاه ها، افزایش سهم استفاده از انرژی های تجدید پذیر و 
حرکت به سمت اســتفاده از انرژی های، خورشیدی، بادی و زمین 
گرمایی، افزایش بهره وری، کاهش هدر رفت انرژی و سرمایه گذاری 
در این حوزه ها و تلاش برای پایداری شبکه دیده شده است که باید 
سرلوحه کارهای ما قرار گیرد. با توجه به پتانسیل های طبیعی ایران و 
روندهای جهانی در کاهش هزینه ها و افزایش تقاضا برای انرژی های 
پاک، چشم انداز توسعه انرژی خورشیدی در ایران امیدوارکننده است. 
با این حال، برای تحقق این پتانســیل، لازم است که دولت و بخش 
خصوصی به طور مشترک بر روی رفع چالش های موجود، به ویژه در 
حوزه تأمین مالی، زیرساخت ها، و سیاست گذاری ها، تمرکز کنند. اگر 
این چالش ها به درستی مدیریت شوند، انرژی خورشیدی می تواند به 
یک منبع کلیدی در سبد انرژی ایران تبدیل شود و نقش مهمی در 
تأمین انرژی پایدار و کاهش وابستگی به سوخت های فسیلی ایفا کند.

رئیــس اتحادیه طلا و جواهر تهران ضمن اشــاره به روند صعــودی بهای طلا و جواهر در 
مجموع یک هفته اخیر بازار آن هم در شرایطی که بازار نیمه تعطیل بود، علت این موضوع 
)افزایش قیمت ها( را نوسانات افزایشی بهای طلا در بازارهای جهانی و نوسان نرخ ارز در بازار 
داخل دانست.نادر بذرافشان در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با وضعیت یک هفته اخیر بازار 
سکه و طلا اظهار کرد: در هفته ای که گذشت در بازارهای جهانی شاهد نوسانات افزایشی و 
کاهشی بسیاری در مورد قیمت اونس جهانی طلا بودیم؛ اما در مجموع هر اون طلا افزایش 
۱۵ دلاری را تجربه کرد و در حال حاضر ۲۵۱٨ دلار را به عنوان آخرین نرخ، تا این لحظه 
ثبت کرده  است.رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران ادامه داد: افزایش قیمت طلا در بازارهای 
جهانی از یک سو و نوسانات افزایشی نرخ ارز در داخل از سویی دیگر، سبب شد که علیرغم 
نیمه تعطیل بودن بازار سکه و طلا در این هفته، شاهد روند صعودی قیمت ها در این بازار 
باشیم.وی در رابطه با آخرین قیمت انواع قطعات سکه و طلا در بازار و تغییرات آن نسبت به 
ابتدای هفته، گفت:،هذ قطعه سکه تمام طرح جدید با ۴۵۰ هزار تومان افزایش در آخرین 
معاملات روز گذشــته )پنجشنبه( به ۴۳ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان رسید. سکه های تمام 
طرح قدیم نیز با ۳۰۰ هزار تومان افزایش قیمت نسبت به ابتدای در پایان هفته، ۳٨ میلیون 
و ۳۰۰ هزار تومان قیمت داشت. نیم سکه و ربع سکه به ترتیب در آخرین معاملات پایانی 
هفته ۲۳ میلیون و ۴۵۰ هزار تومان )نیم سکه( و ۱۵ میلیون و ۴۵۰ هزار تومان )ربع سکه( 
معامله شد که به ترتیب نیم سکه ۲۵۰ هزار تومان و ربع سکه ۲۰۰ هزار تومان نسبت به 
بهای خود در ابتدای هفته، افزایش بها داشــته اند. سکه های یک گرمی بانک مرکزی نیز با 
۱۰۰ هزار تومان افزایش قیمت به هفت میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسیده است.بذرافشان 
افــزود: هر گرم طلای ۱٨ عیار نیز تحت تأثیر افزایش قیمت طلا در بازار جهانی و افزایش 
نرخ ارز، ۲۱ هزار تومان رســد قیمت در یک هفته اخیر داشــته و سه میلیون و ۶۴٨ هزار 
تومان در ازای هر گرم معامله شده است. وی خاطرنشان کرد: با افزایش قیمت انواع قطعات 
ســکه، حباب سکه نیز افزایش داشته است. در حال حاضر هر قطعه سکه هفت میلیون و 
٩۵۰ هزار تومان دارای حباب اســت که به نســبت حباب سکه در ابتدای هفته ۲۵۰ هزار 
تومان رشد داشته است.رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران ضمن اشاره به اتمام ایام محرم 
و صفر، ابراز امیدواری کرد که بازار با ورود به ماه ربیع الاول، رونق خود پیدا کند و از رکود 

حاکم بر بازار کاسته شود.

کسری ۳.۶ میلیارد دلاری بودجه 
روسیه

کســری بودجه روسیه ۳.۶ میلیارد دلار اعلام شــد.به گزارش ایسنا، کسری بودجه 
روسیه در دوره ژانویه تا آگوست ۳۳۱ میلیارد روبل )۳.۶ میلیارد دلار( بود.

درآمدهای بودجه این کشــور در دوره هشــت ماهه ۲۳.۰۳ تریلیون روبل )۲۵۵.۴۶ 
میلیارد دلار( ثبت شده است، در حالی که هزینه های بودجه به ۲۳.۳۶ تریلیون روبل 
)۲۵٩.۱۲ میلیارد دلار( رسیده است.درآمدهای غیر نفتی و غیر گازی روسیه ۱۵.۴۷ 
تریلیون روبل )۱۷۱.۶ میلیارد دلار( بود و درآمد نفت و گاز در مجموع ۷.۵۵ تریلیون 
روبل )٨۳.۷۵ میلیارد دلار( شد.بیزنس گزارش کرد، کسری بودجه این کشور در سال 

۲۰۲۳ به میزان ۳.۲۴ تریلیون روبل )۳۵.٩۴ میلیارد دلار( ثبت شده است.

صادرات ماشین آلات پخت نان به 
۴۷ کشور با قابلیت کاهش مصرف 

انرژی

یک شــرکت دانش بنیان دستگاه پخت نان پرتابل را به تولید رساند که با کاهش مصرف 
گاز و ضایعات برای پخت انواع نانو مناسب ســازی شــده، ضمن آنکه به ۴۷ کشــور نیز 
صادر شــده است.به گزارش ایسنا، محمدرضا اسحاق آبادی، مدیر این شرکت دانش بنیان 
محصولات تولیدی این مجموعه را ماشین آلات پخت نان، شیرینی و غذا دانست و گفت: 
ما از ســال ۱۳۷۰ در این زمینه اقدام به طراحی و تولید محصولات کردیم و تا به امروز 
توانستیم محصولات تولیدی خود را به ۴۷ کشور جهان از جمله کانادا، آمریکا، استرالیا، 
ژاپن، ســنگاپور، اتحادیه اروپا و کشورهای حاشــیه خلیج فارس صادر کنیم.وی با بیان 
اینکه دستگاه پرتابل پخت نان موفق به اخذ نشان دانش بنیان شد، ادامه داد: این سیستم 
به صورت طبقه ای و تونلی، نان تولید می کند. با تولید این دســتگاه توانستیم ۷۵ درصد 
مصرف انرژی را کاهش دهیم. این میزان کاهش انرژی مورد بررسی شرکت و تایید پارک 
علم و فناوری قرارگرفته است.اسحاق آبادی کاهش مصرف سوخت را از مزایای این ماشین 
آلات عنوان کرد و یادآور شــد: ما تولیدکننده کم مصرف ترین دستگاه پخت نان به شمار 
می رویــم، همچنین برای ارتقای کیفیت محصول با اتکا به دانش تیم تحقیق و توســعه 
مجموعه و با حمایت هایی که از دانشــجویان کارشناســی ارشد و دکتری انجام داده ایم، 
موفق به تولید و بومی ســازی خمیر ترش شــده ایم. این دستاورد در ارتقای کیفیت نان 
تأثیر بسزایی دارد.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، وی با بیان این که در حال 
حاضر واحد تحقیق و توسعه مجموعه چند پروژه برای اجرای نان های سنتی دارد، گفت: 
تمام عشایر کشور از محصول ما استفاده می کنند. ما عملًا با حذف شعله از بستر پخت، 
بستری کاملًا بهداشتی و ایمن برای نان های حجیم، نیمه حجیم و مسطح ایجاد کرده ایم 
و توانســتیم ضایعات پخت نان را به حد صفر برسانیم، زیرا با حذف شعله، دما به صورت 
تدریجی به بستر پخت منتقل می شود و نان تولیدی دارای بافت مناسب و خواص غذایی 

بالایی خواهد بود.

فروش فوری اعتباری کامیونت 
نیسان تک سوز

فروش فوری اعتباری کامیونت نیسان تک سوز از روز سه شنبه ۲۰ شهریورماه آغاز می شود.

به گزارش ایسنا، گروه خودروسازی سایپا با هدف تنظیم بازار، فروش انواع خودروی نیسان 
تک سوز به صورت فوری اعتباری را از ساعت ۱۰ صبح روز سه شنبه ۲۰ شهریورماه آغاز 
https://saipa.iranecar. می کند. فروش محصول یاد شده از طریق سایت اینترنتی به آدرس

com اســت. متقاضیان تا تکمیل ظرفیت،  فرصت دارند که نســبت به ثبت نام خودروی 
یاد شده اقدام کنند. متقاضیان می توانند جهت تسهیل در فرآیند ثبت نام قبل از شروع 
ثبت نام به آدرس فوق مراجعه کرده و نسبت به ثبت و یا به روزرسانی اطلاعات شخصی و 

دریافت کد کاربری و رمز عبور اقدام کنند.

ایسنا/اصفهان مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهری 
شهرداری اصفهان ارتقاء شبکۀ توزیع میوه و تره بار را پراهمیت دانست و تأکید کرد: اولین 
خودپرداز این محصولات در میدان آزادی اصفهان از مصادیق بهبود شبکۀ توزیع محسوب 
می شود.امیرحســین ماه آورپور در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: یکی از وظایف ما در این 
سازمان بهبود در شــبکۀ توزیع فرآورده های کشاورزی است. بازارهای روز کوثر، بازار گل 
و گیاه و بازار گیاهان دارویی ازجمله اقداماتی است که تاکنون همسو با این هدف صورت 
گرفته است و از مصادیق شبکۀ توزیع به شمار می آیند.او ادامه داد: به طورکلی، باید بگویم 
که توزیع میوه چالش هایی دارد که در شهرداری اصفهان نیز این مسئله درک شده است 
و هم اکنون برای رفع آن ها می کوشــیم. از ابتدای خدمتم در این سازمان مصمم بوده ایم 
که ایدۀ ســورت و بســته بندی میوه را در میدان مرکزی میوه و تره بار آغاز کنیم و سپس 
در گام های بعد به ســمتی برویم که زنجیرۀ عرضۀ این محصولات را تکمیل می کند.این 
معاون شهرداری اصفهان با تأکید بر اینکه هم زمان با بحث سورت، بسته بندی و سردخانه 
در میدان میوه و تره بار، نخســتین ایده های دستگاه خودپرداز نیز مطرح شد، افزود: ایدۀ 
خودپرداز میوه از همان دســتگاه های خودپردازی نشأت می گیرد که در کشورهای دیگر 
یا ایران خودمان هم به شــکل های مختلفی وجود دارد. برخی از این دستگاه ها در خارج 
از کشــور، به گونه ای است که مواد بازیافتی را از شــهروندان دریافت می کنند و هدیه یا 
مبلغی پول را به آن شــخص می دهند. مدیرعامل ســازمان ساماندهی مشاغل شهری و 
فرآورده های کشــاورزی شهری شهرداری اصفهان دربارۀ دیگر نمونه های وندینگ ماشین 
یا دســتگاه های خودکار فروش کالا توضیح داد: در مقیاس های کوچک تر نیز دستگاه های 
این چنینی در شــهر وجود دارد، اما برای فروش انواع نوشــیدنی یا برخی خوراکی هاست. 
بنابراین، مقدمۀ شــکل گیری این خودپرداز به دیگر دســتگاه های این چنینی در خارج از 
کشــور یا ایران خودمان می رسد.ماه آورپور با اشــاره به اینکه برای تولید این دستگاه در 
مرحلۀ بعد با یکی از شرکت های دانش بنیان بومی اصفهان وارد مذاکره شدیم، گفت: این 
شرکت دانش بنیان در مقیاس های کوچک تر به ساخت چنین دستگاه هایی موفق شده بود. 
ســرانجام براساس اعتمادی که بین شــهردار و هیئت مدیره و سازمان ساماندهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی شهری شهرداری و شرکت دانش بنیان وجود داشت، ایدۀ 

خودپرداز میوه به مرحلۀ عمل رسید.او در ادامه چنین اضافه کرد: شهرداری با یک 
شرکت دانش بنیان قراردادی منعقد کرد که براساس آن شرکت مذکور به طراحی و 
ساخت دو دســتگاه خودپرداز میوه و تره بار اقدام کند. ۲۴مرداد۱۴۰۳ اولین نمونۀ 
آن در میدان آزادی شــهر اصفهان به بهره برداری رســید و هم اکنون فعال اســت. 
دســتگاه دوم را نیــز پیش بینی می کنیــم که تا یک ماه دیگــر در میدان بزرگمهر 
این شــهر افتتاح شود. امیدواریم که براســاس معیارهای مختلف، مانند مخاطب و 
بحث های ترافیکــی، مکان های دیگری نیز برای برپایی ایــن قبیل خودپردازها در 
نظر گرفته شــود و آن ها را افزایش بدهیم. این مسئول شهرداری با تأمل در بودجۀ 
بهره برداری از دســتگاه اظهار کرد: این دستگاه که برای اولین بار طراحی و ساخته 
شــده اســت با قیمتی بالغ بر دومیلیارد تومان به بهره برداری رسید. از پایان مرداد 
تا این مقطع از شــهریور اســتقبال درخور توجهی از دستگاه شده است و بر همین 
اساس باید بگوییم که صرف دو میلیارد ارزشش را داشت. نوع نگاه مردم به دستگاه 
مســیر آینده را برای ما روشــن تر می کند و قطعاً راه گشاســت. مدیرعامل سازمان 
ساماندهی مشــاغل شــهری و فرآورده های کشاورزی شهری شــهرداری اصفهان 
درباب چالش های پیش روی دســتگاه و برخی خطاهای کنونی آن که شــهروندان 
گزارش کرده اند، خاطرنشــان کرد: این طرح به شــکل و کاربــرد فعلی هیچ نمونۀ 
قبلی در کشــور ندارد، بنابراین دور از انتظار نیســت که برخی ایرادات هم داشــته 
باشد. قطعات دســتگاه نیز تولید داخلی محسوب می شود و به هرحال امیدواریم که 
نواقص جزئی آن نیز شناســایی و برطرف شــود و به پختگی لازم برســد.ماه آورپور 
افزود: نوســانات برقی یکی از چالش های ما در اســتفاده از این دســتگاه بوده که 
ممکن اســت یک سنســور را از مدار خارج کند و به برخی اختلالات منجر شــود. 
قطعاً تمامی این موارد رفع می شــود. اما انتقادی که خود من و همکارانم به دستگاه 
داشتیم، اســتفاده از ظروف یک بارمصرفی است که با محیط زیست سازگار نیستند. 
انتظــار دارم که در نوع بســته بندی میوه های این دســتگاه تغییراتی ایجاد و 
توزیع با ظرف های دوســتدار طبیعت محقق شود. هم اکنون به طور جدی 

در تلاش هســتیم که ظروف مضر را حذف کنیم.

سازمان ملل اعلام کرد که قیمت جهانی مواد غذایی در ماه اگوست اندکی کاهش یافته است.به گزارش ایسنا، داده های منتشر شده نشان 
داد که شاخص قیمت جهانی موادغذایی سازمان ملل متحد در ماه اگوست اندکی کاهش یافته است، زیرا قیمت های پایین شکر، گوشت 
و غلات بیش از جبران قیمت های بالای لبنیات و روغن نباتی است.شاخص قیمت که سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد )فائو(، در 
ماه اگوست از ۱۲۱ واحد در ماه جولای به ۱۲۰.۷ واحد کاهش یافت. شاخص فائو در فوریه امسال به پایین ترین حد خود در سه سال 
اخیر رسید، زیرا قیمت موادغذایی از رکوردی که در مارس ۲۰۲۲ به دنبال درگیری روسیه و اوکراین، عقب نشینی کرد.فئو در گزارشی 
جداگانه، پیش بینی خود برای تولید جهانی غلات در سال ۲۰۲۴ با ۲.٨ میلیون تن را کاهش داد و به ۲.٨۵۱ میلیارد تن رساند و تقریباً 

با تولید سال قبل برابری کرد.
پیش بینی استفاده از غلات در جهان در سال ۲۰۲۴تا ۲۰۲۵ با ۴.۷ میلیون تن در مقایسه با جولای به ۲.٨۵۲ میلیارد تن کاهش یافت 
که نشان دهنده افزایش ۰.۲ درصدی نسبت به سال ۲۰۲۳تا ۲۰۲۴ است.رویترز گزارش کرد که این آژانس همچنین پیش بینی خود را 

برای ذخایر جهانی غلات در پایان فصل در سال ۲۰۲۵ با ۴.۵ میلیون تن کاهش داد و به ٨٩۰ میلیون رساند.

تولیدات صنعتی آلمان در تولید خودرو کاهش می یابد و اقتصاد آلمان در سه ماهه دوم ۰.۱ درصد کاهش یافت. به گزارش ایسنا، تولید صنعتی 
آلمان در ماه جولای کاهش یافت که نشان دهنده مشکلات اساسی بزرگترین اقتصاد اروپا پس از کاهش غیرمنتظره سه ماهه گذشته بود.تولید 
نسبت به ژوئن ۲.۴ درصد کاهش یافت که بدتر از پیش بینی یک تحلیلگر در نظرسنجی بلومبرگ بود. اداره آمار این کشور اعلام کرد که خودرو 
محرک اصلی بود، اگرچه اکثر بخش ها افت داشتند.اقتصاد آلمان در سه ماهه دوم ۰.۱ درصد کاهش یافت و امیدها مبنی بر اینکه بتواند سال ها 
رکود را پشت سر بگذارد را از بین می برد و این واقعیت که فولکس واگن در نظر دارد تعطیلی کارخانه های بی سابقه ای را در بازار داخلی خود 
در نظر بگیرد، بر این مشکل می افزاید.روز پنجشنبه، موسسه ایفو پیش بینی های خود را برای امسال و سال آینده به میزان قابل توجهی کاهش 
داد. اکنون انتظار دارد رشد صفر در سال ۲۰۲۴ به جای ۰.۴ درصد قبل و تنها ۰.٩ درصد در سال ۲۰۲۵ در مقایسه با ۱.۵ درصد قبلی باشد.

بلومبرگ گزارش کرد که بهبود در بخش تولید برای احیای اقتصاد آلمان بسیار مهم است اما تاکنون هیچ نشانه ای از یک چرخش واقعی وجود 
ندارد و این نگرانی ها را افزایش می دهد که مشکلات آن بیشتر ساختاری هستند تا اینکه موقتی باشد.

سازمان ملل اعلام کرد

اوضاع بزرگترین اقتصاد اروپا بدتر شدقیمت جهانی مواد غذایی ریزش کرد

در هفته اخیر بازار سکه و طلا

چرا قیمت ها در یک بازار 
نیمه تعطیل صعودی شد؟

از بستانکاران موسسه سامانه نمایش گستران فرتاك  آگهی دعوت 
به شماره ثبت 47101 به شناسه ملی 14008310832

  )نوبت سوم(
آگهی دعوت از بســتانکاران موسســه ســامانه نمایش گســتران فرتاک ) در حال تصفیه ( به شماره 
ثبــت ۴۷۱۰۱ به شناســه ملــی ۱۴۰۰٨۳۱۰٨۳۲ در اجرای ماده  ۲۱۵  اصلاحیــه قانون تجارت از 
کلیه بســتانکاران موسسه سامانه نمایش گســتران فرتاک ) در حال تصفیه ( به شماره ثبت ۴۷۱۰۱ 
به شناســه ملی ۱۴۰۰٨۳۱۰٨۳۲ که آگهی انحلال آن در صفحه ۴۲ روزنامه رســمی کشــور شماره 
۲۲٨۰۱ مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۱۴ درج گردیده اســت دعوت به عمل می آیــد تا ظرف مدت حداکثر یک 
ســال از تاریخ انتشــار آگهی نوبــت اول با ارائه مدارک مثبتــه ادعای خود را به مدیــر تصفیه آقای 
اســماعیل صفری به شــماره همراه ۰٩۱٩۰٩۰۱٩۰۴ مســتقر در آدرس : اســتان تهران، شهرستان 
تهران، بخش مرکزي، شــهر تهران، باغ صبا-ســهروردي، خیابان شــهید مهندس زیرک زاده، خیابان 
شــهید مســعود ملایري پور، پلاک ٩۳، طبقه ۲  کدپســتي : ۱۵۷۵۷۱۷۴۱۴ مراجعه نمایند. بدیهی 
است شرکت و مدیر تصفیه در مورد هرگونه ادعای احتمالی که خارج از مدت فوق به شرکت منعکس 

داشت. نخواهند  مسئولیتی  گردد 

– آقای اسماعیل صفری نمایش گستران فرتاك  مدیرتصفیه موسسه سامانه 
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اتحادیه اروپا تصمیم دارد گســتره قوانین برچســب زنی 
امنیت ســایبری را بیشــتر کند و به ایــن ترتیب نه تنها 
آمازون، گوگل و مایکروســافت، بلکــه بانک ها و خطوط 

قانون می شوند. این  نیز مشــمول  هواپیمایی 
بــه گزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از رویتــرز، اقدام 
اتحادیــه اروپا بــرای ایجــاد چنین سیســتمی در حالی 
انجــام می شــود که شــرکت هــای بزرگ فنــاوری در 
ابر رایانشــی دولت ها هســتند  پی دســتیابی به بــازار 
تــا بتوانند در ســال های آینده رشــد کنند. از ســوی 
از موفقیت چت  دیگر شــکوفایی هــوش مصنوعی پــس 
جــی پی تی نیز ممکن اســت تقاضا برای ســرویس های 
افزایش دهد.جدیدترین پیشــنهاد آژانس  ابررایانشــی را 
ENISA مربوط به طرح مجوزدهی  اروپا  امنیت ســایبری 
EUCS( اســت امنیت ســایبری سرویس های  این منطقه)
ابــر رایانشــی را تضمیــن و تعیین می کنــد دولت ها و 
شــرکت ها در این منطقــه چگونه یک فروشــنده برای 
کســب و کارشــان انتخاب کنند.این ســند مفاد کلیدی 
منــدرج در پیش نویس های قبلی را حفــظ می کند، مانند 
الزامــی که غول های فنــاوری آمریکایی را وادار می کند 
تا یک سرمایه گذاری مشــترک با شرکتی اروپایی ایجاد 
کننــد تا بتوانند برای دریافت برچســب امنیت ســایبری 
این اتحادیه واجد شــرایط شوند.طبق یکی دیگر از بخش 
های این قانون، ســرویس های ابررایانشــی باید در اروپا 
نگهداری شــوند و فعالیت کنند. همچنین تمام داده های 
مشتریان ســرویس های ابر رایانشی باید در اروپا ذخیره 
و پردازش شود و در خصوص سرویس های مذکور قانون 
ایــن منطقه باید بر قوانین خــارج از آن اولویت یابد.این 
امنیتی اجرا شــوند. در  بالاترین ســطوح  با  باید  الزامات 
این خصوص ۴ ســطح امنیتی در نظر گرفته شــده است. 
الزامات  ایــن  امکان گســترش  نویس  پیش  جدیدتریــن 
ســختگیرانه را تا ســومین ســطح امنیتــی تعیین کرده 
است.کشــورهای اتحادیه اروپا هم اکنون مشغول بررسی 
جدیدترین پیش نویس این قوانین هســتند و کمیســیون 
ایــن منطقه طرح نهایــی را به کار خواهــد گرفت. یک 
گروه لابی گری فناوری معتقد اســت گســترده تر کردن 
حوزه این قانون روی طیف وســیع تــری از صنایع تاثیر 

گذارد. می 

حاکمیت سایبری در خارج از کشور-۴۲۹

گستره قانون برچسب زنی امنیت سایبری 
اروپا وسیع تر می شود

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

موسیقی طبیعت!

سیتروئن DS 21 مَجِستی 1۹6۹، یک سدان فوق العاده کمیاب و لوکس

سیتروئن DS یکی از زیباترین خودروهای تاریخ محسوب می شود و اگرچه در حالت استاندارد محصولی کلاسیک و جذاب به شمار می رود 
اما وقتی شرکت چاپرون به عنوان یک کوچ بیلدر دست روی آن بگذارد به خودرویی فوق العاده کمیاب و خاص تبدیل خواهد شد. یکی از 
این خودروها را در تصاویر می بینید که ســیتروئن DS ۲1 مجســتی نام دارد و کلا به تعداد ۲۷ دستگاه تولید شده است. این خودرو توسط 
حراجی بونهامس به فروش می رسد. مجستی توسط هنری چاپرون تولید شده، فردی که مسئول طراحی و تولید تریم پرچم دار DS پرستیژ 
نیز محسوب می شود. این خودرو در سال 1۹۶۴ معرفی شد و تا سال 1۹۶۹ به عنوان لوکس ترین و خاص ترین نسخه از این سدان فرانسوی 
در خط تولید باقی ماند. مدل ویژه ای که تماشا می کنید در سال 1۹۶۹ تولید شد. از بین ۲۷ دستگاه تولیدی تنها ۳ دستگاه بر اساس نسخه 
فیس لیفت DS با آن چراغ های جلوی زیبا تولید شدند و این خودرو نیز جزو همان ۳ دستگاه است. بقیه ۲۴ دستگاه تولیدی از چراغ های 

جلوی گرد استفاده می کنند.

گواردیولا مربی فصل لیگ جزیره شد
سرمربی اسپانیایی منچستر سیتی برای پنجمین بار عنوان بهترین مربی فصل را در لیگ جزیره به دست آورد.به گزارش ایسنا، منچستر سیتی 
با هدایت پپ گواردیولا توانســت عنوان قهرمانی را در لیگ برتر انگلیس به دســت آورد.درخشش سیتیزن ها در فصلی که گذشت باعث شد تا 
پپ گواردیولا عنوان بهترین مربی فصل را به دست آورد. نکته جالب  اینکه گواردیولا در فصلی که گذشت هیچ گاه به عنوان بهترین مربی ماه 
انتخاب نشــد اما در نهایت عنوان بهترین مربی فصل را کســب کرد چرا که تیمش را به عنوان قهرمانی رساند.از فصل ۲۰1۸-۲۰1۷ این برای 
پنجمین بار است که پپ گواردیولا عنوان بهترین سرمربی فصل لیگ برتر انگلیس را به دست می آورد.در ۷ فصل اخیر ۵  بار گواردیولا و ۲ بار 
هم یورگن کلوپ عنوان بهترین سرمربی فصل را در لیگ جزیره کسب کرده اند. گواردیولا بعد از انتخاب به عنوان بهترین سرمربی فصل لیگ 
جزیره گفت: افتخار می کنم که این جایزه را به دست آورده ام. این نشان می دهد که همه اعضای باشگاه کار خود را به خوبی انجام داده اند چرا 
که این جایزه ثمره تلاش تمام تیم است. افتخار می کنم که در این باشگاه و با این بازیکنان کار می کنم. کسب ۴ عنوان قهرمانی در لیگ جزیره 

یکی از بزرگ ترین دستاوردهای دوران مربیگری من است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب  قدرت بی قدرتان
قدرت بی قدرتان با عنوان اصلــی The Power of the Powerless اثر 
واتسلاف هاول، اولین رئیس جمهور چک است. هاول در پراگ در 
خانواده ای فرهنگی و روشــن فکر به دنیا آمد که به طور مستقیم 
با اتفاقات فرهنگی و سیاســی چکســلواکی در ارتباط بودند و به 
همین دلیل رژیم کمونیستی چکسلواکی به هاول اجازه تحصیلات 
دبیرستانی را به او نداد. هاول علی رغم سختی های موجود همیشه 
فعالیت سیاســی خود را ادامه داد و توانست در سال 1۹۸۹ اولین 
رئیس جمهور غیرکمونیستی چکسلواکی شود که نقشی کلیدی در 
پیروزی انقلاب مخملین چکسلواکی داشت و در نتیجه آن، بدون 
خونریزی، دو کشور جدید چک و اسلواکی ایجاد شد. کتاب قدرت 
بی قدرتان اثر واتســلاف هاول دومین جلد از مجموعه دوم تجربه 
و هنر زندگی اســت. )جلد اول مجموعه دوم کتاب فلسفه تنهایی 
است.( مجموعه تجربه و هنر زندگی به مسائل فلسفی با نگاه ساده 
و کاربــردی می پردازد که به پیدا کــردن راه زندگی آدم ها کمک 
می کند. این مجموعه اولین بار توسط نشر گمان به چاپ رسید که در کافه بوک نیز برخی از این کتاب ها معرفی و بررسی 
شده اند. حال نشر نو چاپ و انتشار مجموعه دوم را آغاز کرده است. موضوع کتاب قدرت بی قدرتان سیاست جهانی، اخلاق، 
زندگی، کمونیسم، چکسلواکی و سیاست و حکومت عنوان شده است و واتسلاف هاول در کتاب به بررسی زندگی مردم 
و سیاســت های موجود یک برهه زمانی خاص می پردازد. قلم هاول بسیار ساده و گیراست که خواندن کتاب را بی اندازه 
جذاب می کند. از اواســط دهه 1۹۶۰، اعتراضات مردم به حکومت موجود در چکســلواکی شدت گرفت. این اعتراضات 
منجر به منصوب شدن الکساندر دوبچک از سوی اصلاح طلبان به رهبری حزب کمونیست شد. دوبچک اصلاحاتی را که 
در وضعیت سیاسی موجود انجام داد سوسیالیسم با سیمای انسانی می نامید. اصلاحات دوبچک پشتیبانی و حمایت افراد 
جامعه از جمله طبقهٔ کارگر را برانگیخت. با این وجود، شــوروی این اصلاحات را تهدیدی به تسلطش بر بلوک شرق، و 
حتی امنیت اتحاد شوروی، می دانست. اما این دوره آزادی سیاسی در چکسلواکی در 1۹۶۸، وقتی که صدها هزار سربازان 

پیمان ورشو و پنج الی هفت هزار تانک کشور را تصرف کردند، به پایان رسید.

بیلی وایلدر
بیلی وایلــدر متولد ۲۲ ژوئن 1۹۰۶ در لهســتان امروزی، 
بیش از ۵ دهه در عرصه ســینما حضوری درخشان داشت 
و پیش از مرگ در ۲۷ مارس ۲۰۰۲ در ۹۵ سالگی، ساخت 
۶۰ فیلم را در کارنامه ســینمایی اش به ثبت رساند. وایلدر 
یکی از درخشــان ترین چهره های فیلم ســازی هالیوود در 
عصر طلایی محسوب می شــود که ۶ بار برندهٔ اسکار و 1۵ 
بار نامزد این جایزه بــود و از این لحاظ یکی از رکوردداران 
تاریخ سینماست. وی پس از اخراج از دانشگاه وین اتریش، 
به روزنامه نگاری پرداخت و پــس از مهاجرت به برلین، در 
روزنامه های محلی، مطالب ورزشــی و جنایی می نوشــت. 
توانایی وایلدر در نویسندگی، او را به سمت نگارش فیلم نامه 
سوق داد.پ دوره حرفه ایموفقیت عمدهٔ وایلدر پس از حضور 
او در هالیوود در سال 1۹۳۳ آغاز شد و اولین اثر مهم او در 
ســال 1۹۳۹ با فیلم نیمه شب رقم خورد که برای اولین بار 
نامزد اســکار بهترین فیلم نامه شد.پس از آن، موفقیت های 
بعدی وی با فیلم نامه آثار پرفروشــی چون طلوع را متوقف 
کن و آتیش پاره ادامه یافت و دو بار دیگر نامزد اسکار بهترین 
فیلم نامه شــد، اما همچنان در کسب آن ناموفق ماند.بیلی 
وایلدر در ســاخت بیش از ۶۰ فیلم مشــارکت داشت و ۲۷ 
فیلــم را کارگردانی کرد. اما عمده شــهرت او بخاطر هفت 
شــاهکارش: غرامت مضاعف، سانست بولوار، بعضی ها داغشو دوست دارن، آپارتمان، شاهدی برای تعقیب، تکخال در حفره و ایرما 
خوشــگله است.وایلدر پس از اولین تجربه کارگردانی اش با فیلم بزرگ تر و کوچک تر، شهرت جهانی خود را با ساخت فیلم غرامت 
مضاعف در ســال 1۹۴۴ رقم زد که نامزد بهترین کارگردانی و بهترین فیلم نامه اســکار شد.دو سال بعد، وایلدر با فیلم تعطیلات 
ازدست رفته توانست سرانجام جایزه اسکار بهترین کارگردانی و بهترین فیلم نامه را به دست آورد.]1[این کارگردان و فیلم نامه نویس 
سرشناس در سال 1۹۵1 با فیلم سانست بلوار، برندهٔ بهترین فیلم نامه شد، اما در کسب اسکار بهترین کارگردانی، ناکام ماند. وایلدر 
در ادامه با فیلم تک خال در حفره اگرچه به موفقیتی در گیشه نرسید، اما شهرت خود را افزایش داد و بار دیگر نامزد اسکار بهترین 
فیلم نامه شد.وی در سال 1۹۵۴ فیلم موفق بازداشتگاه شماره 1۷ را ساخت که اگرچه اسکار بهترین کارگردانی را برای او به همراه 

نیاورد، اما موجب شد تا ویلیام هولدن، اسکار بهترین بازیگر مرد بگیرد.

فرهنگ

یافته های پژوهش تازه پژوهشگران دانشکده روانشناسی 
و علوم تربیتی دانشــگاه تهران نشان می دهد پیری از 
دقت حافظــه کوتاه مدت تصویری می کاهد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از دانشگاه تهران، مطالعه اخیر 
محققان دانشگاه تهران نشــان می دهد دقت حافظه 
کوتاه مدت با افزایش ســن به صورت پیوسته کاهش 
می یابد.احســان رضایت، عضو هیات علمی دانشکده 
روانشناسی و علوم تربیتی دانشگاه تهران و سرپرست 
این تحقیق، در این مورد توضیح داد: »یافته های جدید 
علمی نشــان می دهد که با افزایش سن، دقت حافظه 
کوتاه مدت کاهــش می یابد. این موضــوع از اهمیت 
بسیاری برای سلامت ذهنی افراد مسن و افزایش درک 
ما از تغییرات در عملکرد حافظه آن ها برخوردار است. 
در مطالعه اخیر که با مشارکت 1۰۲ نفر از افراد سالم 
در رده های ســنی 1۸ تا ۷1 ســال انجام شده، تأثیر 
افزایش ســن بر حافظه کوتاه مدت تصویری بررسی 
شده است.«این پژوهشگر علوم اعصاب شناختی درباره 
روش انجام این تحقیق، گفت: »در این پژوهش، افراد 
در یک تکلیف شــناختی حافظه کوتاه مدت مبتنی بر 
تصاویر شــرکت کردند. شــرکت کنندگان می بایست 
تصویر یک چهره را به حافظه می ســپردند و سپس آن را در میان تصاویر همانند بازمی شناختند.«استادیار دانشکده 
روانشناســی و علوم تربیتی دانشــگاه تهران درباره نتایج این بررسی گفت: »یافته های ما نشان داد که با پیری، تعداد 
خطاها به شدت افزایش می یابد. به عبارت دیگر، افزایش سن باعث افزایش معنادار انحراف معیار توزیع خطا می شود 
که نمایانگر میزان دقت افراد در طول این تکلیف شناختی است. منبع دیگر خطا می تواند انتخاب حدسی تصاویر باشد، 
که برای این نوع خطا ارتباط معناداری با افزایش سن مشاهده نشد.«نتایج این مطالعه که با مشارکت دکتر رضایت، 
دکتر جواد حاتمی، استاد دانشکده روانشناسی و علوم تربیتی دانشگاه تهران، و پژوهشگران دیگری از دانشگاه تهران، 
پژوهشگاه دانش های بنیادی و پژوهشکده علوم شناختی انجام شده است، اهمیت بالایی در درک تأثیر افزایش سن بر 
عملکرد حافظه کوتاه مدت دارد و می تواند در توسعه برنامه های پرستاری و مداخله های بهبودی برای افراد کهنسال به 
کار آید.مقاله استخراج شده از این تحقیق، به تازگی در مجله »پیری، روانشناسی عصبی و شناخت« از سوی انتشارات 

راتلج انگلستان منتشر شده.

محققان دانشگاه تهران بررسی کردند؛

تأثیر پیری بر دقت حافظه کوتاه مدت تصویری
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ملی پوش پاراجودو ایران به مرحله بعد مسابقات پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس صعود کرد.به گزارش ایسنا، پیکارهای جودو پارالمپیک پاریس از امروز)شنبه( در 
سالن چمپ د مارس از ساعت ۱۱ به وقت تهران آغاز شد و موسی غلامی، دومین و آخرین نماینده کشورمان به مصاف حریفان رفت.موسی غلامی، دارنده 
مدال طلای جهان و نقره پاراآسیایی در دور یک شانزدهم حذفی در وزن منهای ۹۰ کیلوگرم در کلاس J1 به مصاف بایورژان آرستان  بیک اف از قزاقستان 
رفت و حریف خود را با ضربه فنی شکست داد و به مرحله یک چهارم نهایی صعود کرد.غلامی در این مرحله و برای صعود به  نیمه نهایی باید به مصاف 

دانیل پاول از بریتانیا برود

پیروزی غلامی برابر حریف قزاق در مسابقات پاراجودو

ورزشی
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5485
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